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REVISTA PRESEI 

 

 

 Fermierii anunță proteste în Piața Victoriei, miercuri 24 martie 

Redacției AgroTv i-a fost adus la cunoștință faptul că situația în estul țării nu este 

tocmai una favorabilă pentru agricultură. Fermierii anunță proteste în Piața 

Victoriei. 

Asociația Cultivatorilor de Cereale și Plante Tehnice ”GRÂNARII” Iași anunță că 

vor ieși în stradă.  

” Având în vedere că declarațiile Ministrului Agriculturii date ieri, 18.03.2021, în 

cadrul Conferinței de Presă de la Ministerul Agriculturii și Dezvoltării Rurale, prin 

care face referire la despăgubirile pentru secetă din anul 2020, au fost lacunare și 

nu se întrevede plata acestora, nici măcar pentru procentul nealocat la 

despăgubirile pentru culturile de toamnă, Asociația Cultivatorilor de Cereale și 

Plante Tehnice ”GRÂNARII” Iași a inițiat și va participa la un PROTEST AL 

FERMIERILOR, în Piața Victoriei, BUCUREȘTI, in data de 24.03.2021, între 

orele 11:00-14:00. 

La acțiune vor participa fermieri din judetețele: Iași, Botoșani, Vaslui. 

Vă rugăm să popularizați demersurile noastre având în vedere situația extrem de 

gravă a Agriculturii din zona de EST a țării, zonă grav afectată de seceta din anul 

agricol 2019-2020. ” este comunicatul transmis redacției noastre. 

ACCPT Iași (GRÂNARII „DĂ-TE PE BRAZDĂ”) este asociatie non profit a 

fermierilor din judetele de est ale Romaniei (SV, BT, NT, IS, BC, VS, VN, GL, BZ), 

cu sediul in judetul Iasi si un număr de 120 membri fermieri ce lucrează o 

suprafață de peste 40.000 ha.  

(Sursa: agroinfo.ro) 

 

 

http://www.agro-tv.ro/
https://apprs.ro/accpt-iasi/
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 Turcan, după întâlnirea cu reprezentanţii patronatelor: Ministerul Muncii 

are deja în lucru două proiecte de ordonanţe de urgenţă privind 

Reglementarea semnăturii electronice în contractele de muncă şi flexibilizarea 

telemuncii 

Raluca Turcan a declarat, după întâlnirea de marţi, cu reprezentanţii patronatelor 

din România la care au fost discutate priorităţile în domeniu din această perioadă, 

că Ministerul Muncii are în lucru două proiecte de ordonanţă de urgenţă, unul care 

reglementează semnătura electronică în contractele de muncă, astfel încât această 

procedură să devină treptat o regulă, şi un altul privind flexibilizarea telemuncii, în 

condiţiile în care, potrivit datelor deţinute de patronate, aproximativ 30% dintre 

angajaţi sunt acum în telemuncă. 

„Am continuat astăzi (marţi – n.r.) seria întâlnirilor cu reprezentanţii patronatelor 

din România, pentru a discuta despre priorităţile acestei perioade, atât în domeniul 

digitalizării, relaţiilor de muncă şi instituţiilor, cât şi în cel al creşterii ocupării prin 

măsuri active. 

Dat fiind contextul pandemic şi economic, ne-am propus să intensificăm eforturile 

începute anul trecut în ceea ce priveşte digitalizarea Ministerului Muncii şi a 

instituţiilor din subordine. Prin PNRR, vom aloca aproximativ 160 de milioane de 

euro pentru proiectele de reformă instituţională, prin digitalizarea Casei Naţionale 

de Pensii Publice şi a caselor judeţene, a Inspecţiei Muncii, a Agenţiei Naţionale de 

Ocupare a Forţei de Muncă şi a Agenţiei Naţionale pentru Plăţi şi Inspecţie 

Socială. 

Pentru a simplifica relaţiile de muncă în contextul pandemiei, Ministerul Muncii 

are deja în lucru două proiecte de ordonanţe de urgenţă privind: 

 Reglementarea semnăturii electronice în contractele de muncă, astfel încât 

această procedură să devină treptat o regulă; 

 Flexibilizarea telemuncii, în contextul în care, potrivit datelor deţinute de 

patronate, aproximativ 30% dintre angajaţi sunt acum în telemuncă. 

 Am mai stabilit cu reprezentanţii patronatelor să avem o colaborare strânsă 

pentru elaborarea noului set de măsuri active pe care îl avem în vedere 

pentru a creşte ocuparea, între acestea fiind incluse: 
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 Reglementarea muncilor casnice; 

 Prelungirea măsurilor active destinate sezonierilor; 

 Măsuri active destinate tinerilor, persoanelor aflate în şomaj, măsuri de 

sprijin pentru companiile mici sau pentru cele din anumite domenii de 

activitate. 

Nu în ultimul rând, ne-am propus să finalizăm discuţiile pe marginea formulei de 

stabilire a salariului minim în calendarul agreat la început de an. Am adresat 

partenerilor noştri invitaţia de a organiza, în cursul lunii viitoare, o întâlnire special 

dedicată acestui subiect, în care să discutăm propunerile formulate până acum în 

cursul discuţiilor dintre sindicate în patronate”, a scris Raluca Turcan marţi pe 

Facebook. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Ministrul Muncii, Raluca Turcan: Semnătura electronică în contractele de 

muncă trebuie să devină treptat o regulă 

Ministerul Muncii are în lucru două proiecte de ordonanțe de urgență privind 

reglementarea semnăturii electronice în contractele de muncă, astfel încât această 

procedură să devină treptat o regulă, precum și flexibilizarea telemuncii, anunță 

Raluca Turcan. 

Raluca Turcan susține că pentru a simplifica relațiile de muncă în contextul 

pandemiei, Ministerul Muncii are în lucru două proiecte de ordonanțe de urgență. 

„Am continuat astăzi seria întâlnirilor cu reprezentanții patronatelor din România, 

pentru a discuta despre prioritățile acestei perioade, atât în domeniul digitalizării, 

relațiilor de muncă și instituțiilor, cât și în cel al creșterii ocupării prin măsuri 

active. Dat fiind contextul pandemic și economic, ne-am propus să intensificăm 

eforturile începute anul trecut în ceea ce privește digitalizarea Ministerului Muncii 

și a instituțiilor din subordine. Prin PNRR, vom aloca aproximativ 160 de milioane 

de euro pentru proiectele de reformă instituțională, prin digitalizarea Casei 

Naționale de Pensii Publice și a caselor județene, a Inspecției Muncii, a Agenției  
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Naționale de Ocupare a Forței de Muncă și a Agenției Naționale pentru Plăți și 

Inspecție Socială”, a anunțat Ministrul Muncii pe pagina sa de Facebook, după o 

întâlnire cu patronatele. 

Ministrul Muncii mai spune că semnătura electronică trebuie reglementată astfel 

încât să revină o regulă în contractele de muncă.  

„Reglementarea semnăturii electronice în contractele de muncă, astfel încât această 

procedură să devină treptat o regulă. Flexibilizarea telemuncii, în contextul în care, 

potrivit datelor deținute de patronate, aproximativ 30% dintre angajați sunt acum în 

telemuncă. Am mai stabilit cu reprezentanții patronatelor să avem o colaborare 

strânsă pentru elaborarea noului set de măsuri active pe care îl avem în vedere 

pentru a crește ocuparea, între acestea fiind incluse reglementarea muncilor 

casnice, prelungirea măsurilor active destinate sezonierilor și măsuri active 

destinate tinerilor, persoanelor aflate în șomaj, măsuri de sprijin pentru companiile 

mici sau pentru cele din anumite domenii de activitate”, adaugă ministrul Muncii. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ministrul Energiei: O să avem nevoie de minerii de la Crucea. Închiderea 

minei de uraniu durează 100-200 de ani 

Ministrul acuză că la exploatarea ultimului stoc de minereu de uraniu de la 

Suceava a fost “jaf la drumul mare”Virgil Popescu: Complexul Energetic 

Hunedoara are de returnat un ajutor de stat ilegalMinerii de la Crucea au protestat 

blocându-se în subteranProteste ale minerilor de la Valea Jiului 

Mina de uraniu de la Crucea va fi închisă, pentru că este epuizată, dar minerii de 

acolo nu vor rămâne fără loc de muncă, spune ministrul Energiei, Virgil Popescu. 

Acesta a explicat că în procesul de închidere este nevoie de forţă de muncă, aşa 

cum va fi nevoie şi la mina care va fi deschisă la Tulgheş-Grinţieş, a declarat, 

marţi, ministrul, citat de Agerpres. 

Oficialul din Guvern a avut o întâlnire cu mai mulţi parlamentari de la AUR, care 

au participat la un protest organizat în faţa Ministerului Energiei, discuţiile vizând 

găsirea unor soluţii pentru problemele din domeniul minier. 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/ministrul-energiei-o-sa-avem-nevoie-de-minerii-de-la-crucea-inchidere-minei-de-uraniu-dureaza-100-200-de-ani-1472800#highlight-1472800-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/ministrul-energiei-o-sa-avem-nevoie-de-minerii-de-la-crucea-inchidere-minei-de-uraniu-dureaza-100-200-de-ani-1472800#highlight-1472800-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/ministrul-energiei-o-sa-avem-nevoie-de-minerii-de-la-crucea-inchidere-minei-de-uraniu-dureaza-100-200-de-ani-1472800#highlight-1472800-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/ministrul-energiei-o-sa-avem-nevoie-de-minerii-de-la-crucea-inchidere-minei-de-uraniu-dureaza-100-200-de-ani-1472800#highlight-1472800-3
https://www.digi24.ro/stiri/economie/ministrul-energiei-o-sa-avem-nevoie-de-minerii-de-la-crucea-inchidere-minei-de-uraniu-dureaza-100-200-de-ani-1472800#highlight-1472800-3
https://www.digi24.ro/stiri/economie/ministrul-energiei-o-sa-avem-nevoie-de-minerii-de-la-crucea-inchidere-minei-de-uraniu-dureaza-100-200-de-ani-1472800#highlight-1472800-3
https://www.agerpres.ro/economic-intern/2021/03/23/virgil-popescu-o-sa-avem-nevoie-de-minerii-de-la-crucea-in-procesul-de-inchidere-a-minei-care-dureaza-100-200-de-ani--683371
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"Au înţeles că problema circuitului nuclear în România trebuie rezolvată şi o vom 

rezolva şi suntem aproape de finalizare, că mina de la Crucea practic este epuizată 

şi va intra într-un proces de închidere. Este prima închidere de mină din Europa. O 

să fim pionieri în acest domeniu. 

O să deschidem mina de la Tulgheş-Grinţieş, o altă mină de uraniu. Toate aceste 

lucruri, împreună cu fabrica de procesare de la Feldioara le va face 

Nuclearelectrica. Practic la Nuclearelectrica vom avea circuit nuclear integrat, vom 

avea extragere de minereu de uraniu, procesarea acestuia, fabrica de combustibil şi 

producerea de energie din punct de vedere nuclear. 

În procedura de închidere de mină, pentru a putea pune mina în siguranţă, o să 

avem nevoie de forţă de muncă, o să avem nevoie de acei mineri. Procedura de 

închidere durează, conform normativelor, minimum 100-200 de ani. Este o 

procedură care va avea nevoie de forţă de muncă, foarte multă în prima parte, după 

care uşor, uşor regresiv. Deci nu se pune problema că minerii nu au ce să facă 

acolo. Nu putem să lucrăm decât cu cei care au lucrat acolo şi care ştiu despre ce 

este vorba şi vom avea nevoie de forţă de muncă şi pentru mina care e la graniţa 

judeţului Neamţ cu Suceva, Tulgheş-Grinţieş", a explicat Virgil Popescu. 

Ministrul acuză că la exploatarea ultimului stoc de minereu de uraniu de la 

Suceava a fost “jaf la drumul mare” 

El a adăugat că nu se pune problema de forţă de muncă, ci de eficientizare a 

activităţii, deoarece, spre exemplu, ultimul stoc de minereu de uraniu care se 

găseşte la Suceava are valoare contabilă de 45 de milioane de lei, iar valoarea de 

produs finit este de 16 milioane de lei. 

"Asta înseamnă că a fost jaf acolo. Nu poţi să ai costuri de 45 milioane şi să 

produci materie primă, combustibilul final, de 16 milioane. Deci acolo practic a 

fost jaf la drumul mare şi acest lucru nu poate să rămână aşa şi îi avertizez pe cei 

care au făcut jaf că nu vor scăpa", a punctat ministrul. 

Virgil Popescu: Complexul Energetic Hunedoara are de returnat un ajutor de stat 

ilegal 
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Referitor la Complexul Energetic Hunedoara şi termocentrala de la Mintia, Virgil 

Popescu a subliniat că le-a explicat celor de la AUR întregul plan, cu separarea 

termocentralei de la Mintia şi separarea termocentralei de la Paroşeni, împreună cu 

cele patru mine. De asemenea, el a precizat că CEH este în procedură de insolvenţă 

şi este condusă de un administrator judiciar, împreună cu un judecător sindic, ceea 

ce înseamnă că, practic, pârghiile Ministerului Energiei nu există pentru a putea 

acorda un ajutor de stat. 

"Orice ajutor de stat trebuie notificat Comisiei Europene, iar Complexul Energetic 

Hunedoara, din păcate, are de returnat un ajutor de stat ilegal. Singurele lucruri 

care se pot face acolo este ca cei de la Hunedoara să poată discuta să aducă pe bază 

de procesare cărbune şi în contul prestaţiei de serviciu să dea căldură la oraş şi apoi 

să poată să plătească în energie electrică. 

Costul cu care produce în schimb energie electrică termocentrala de la Mintia, fără 

a mai lua în calcul certificatele de CO2 pe care nu le-a plătit niciodată de când este 

în insolvenţă, este de 550 lei/MWh. Este un preţ cu mult peste preţul pieţei şi 

probabil de aceea nu îşi asumă să facă această procesare. 

Şi, mai mult, în urmă cu două săptămâni, Ministerul Mediului a primit o notificare 

de la Comisia Europeană prin care, alături de Mintia, CET Govora, CET Galaţi, 

dacă nu mă înşel, sunt notificate în procedura de infringement pentru emisiile 

poluante. Termocentrala de la Mintia nu şi-a făcut desulfurare şi practic suntem 

somaţi, dacă nu vom ajunge la Curtea de Justiţie, ca termocentrala să nu mai 

funcţioneze", a precizat ministrul. 

El a adăugat că soluţia ar fi ca Mintia să fie preluată cu titlu gratuit de Consiliul 

Judeţean şi transferată pe gaze naturale, sau, dacă nu, această modernizare să fie 

făcută de Romgaz. 

Totodată, Popescu a subliniat că orice entitate care deţine un activ funcţional 

energetic poate accesa fondul de modernizare, la Ministerul Energiei fiind mai 

multe axe de finanţare tocmai pentru această tranziţie la o energie energie verde. 

"Avem fondul de modernizare, care are, în perioada 2021-2027, 6 miliarde de euro. 

Avem încă 1,3 miliarde euro prin Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă, şi mai 

avem, inclusiv prin bugetul anual al UE pe 2021-2026, bani pentru aşa ceva. 
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Problema este că trebuie să înţeleagă că trebuie retehnologizată. Nu mai merge aşa 

cum a mers până acum. Totul mergea de la sine într-o companie în insolvenţă, în 

care acel ajutor de stat trebuie returnat", a punctat Virgil Popescu. 

Circa 30 de parlamentari AUR au participat marţi la un protest în faţa Ministerului 

Energiei, cerându-i ministrului Virgil Popescu să intervină "urgent" în rezolvarea 

unor probleme "arzătoare", cum ar fi deblocarea cărbunelui din Portul Constanţa 

pentru repornirea Termocentralei Mintia şi plata drepturilor restante pentru minerii 

închişi în Mina Crucea, din Suceava. 

Minerii de la Crucea au protestat blocându-se în subteran 

Minerii de la Sucursala Crucea a Companiei Naţionale a Uraniului (CNU), din 

județul Suceava, s-au blocat, miercuri, în subteran, în semn de protest faţă de 

neplata drepturilor salariale în ultimele două luni. Conform afirmațiilor minerilor 

de la sfârșitul săptămânii trecute, directorul minei, Vasile Chiruță, le-ar fi spus 

acestora „să plece la cules de sparanghel dacă nu le convine”. 

Liderul AUR, George Simion, coborâse duminică în subteran la Botuşana, sector 

de la mina de uraniu de la Crucea, acolo unde aproximativ 100 de mineri încă mai 

erau blocaţi în subteran. 

Minele de uraniu din judeţul Suceava sunt ultimele care mai funcţionează pe 

teritoriul României. 

În condiţiile în care exploatările acestea vor fi închise în perioada următoare, s-a 

depus la Agenţia de Protecţia Mediului documentaţia necesară pentru obţinerea 

autorizaţiei de mediu. 

La exploatările de uraniu de la Crucea şi Botuşana au avut loc mai multe acţiuni de 

protest cu blocarea minerilor în subteran, de-a lungul timpului, revendicările fiind 

de fiecare dată neplata drepturilor salariale. 

Proteste ale minerilor de la Valea Jiului 

Și minerii de la Lupeni, Vulcan, Livezeni și Lonea au protestat luna trecută în 

același fel, blocându-se în subteranul exploatării de cărbune Lupeni, din Valea 

Jiului.  

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/160-de-mineri-de-la-singurele-doua-exploatari-functionale-de-uraniu-din-tara-s-au-blocat-in-subteran-1470190
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/directorul-minei-crucea-le-ar-fi-spus-minerilor-protestatari-sa-se-duca-la-sparanghel-in-germania-daca-nu-le-convine-1471651
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Ei au încheiat protestul de şase zile, după ce le-au fost aduse la cunoştinţă 

prevederile din acordul referitor la plata drepturilor băneşti restante încheiat de 

liderii lor la Ministerul Muncii. 

De asemenea, termocentrala Mintia din cadrul Complexului Energetic Hunedoara 

(CEH) a fost oprită pentru că nu mai avea stocuri de cărbune, astfel fiind afectată 

furnizarea cu căldură din Deva. 

Liderul Sindicatului Solidaritatea Hunedoara, Cristian Iştoc, spunea că stocul de 

cărbune necesar repornirii Termocentralei Mintia este disponibil în Portul 

Constanţa. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Dezbatere și vot final în Camera Deputaților, miercuri, privind desființarea 

Secției pentru Investigarea Infracțiunilor din Justiție 

Proiectul de lege privind desfiinţarea Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din 

Justiţie (SIIJ) va intra, miercuri, în dezbaterea plenului Camerei Deputaţilor, care 

urmează să dea şi votul final, transmite Agerpres. 

Joia trecută, Comisia juridică a Camerei Deputaţilor a dat raport favorabil 

proiectului privind desfiinţarea SIIJ, adoptând şi un amendament al deputatului 

minorităţilor naţionale Ionel Stancu, care prevede că magistraţii pot fi trimişi în 

judecată doar cu avizul CSM. 

Luni, preşedintele PNL, Ludovic Orban, a anunţat că liberalii susţin proiectul în 

forma convenită în coaliţia guvernamentală, iar formula adoptată în Comisia 

juridică este conform Constituţiei. 

„Din punctul meu de vedere, forma adoptată în Comisia juridică este o formă 

dezbătută şi convenită la nivelul conducerii coaliţiei şi grupurile parlamentare ale 

PNL vor sprijini desfiinţarea Secţiei speciale. De altfel, astăzi am şi luat decizia în 

Biroul Executiv să mandatăm grupurile parlamentare ale PNL să voteze legea de 

desfiinţare a Secţiei speciale”, a declarat Orban. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/minerii-de-la-lupeni-au-incheiat-protestele-din-subteran-si-au-iesit-la-suprafata-dupa-sase-zile-1456609
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/termocentrala-mintia-oprita-din-lipsa-de-carbune-mii-de-oameni-au-ramas-fara-caldura-in-deva-1454627
https://www.digi24.ro/stiri/economie/energie/sindicat-repornirea-termocentralei-mintia-poate-fi-facuta-cu-carbune-din-portul-constanta-am-sesizat-csat-1455139
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Şi USR PLUS va susţine această variantă, vicepremierul Dan Barna, copreşedinte 

al alianţei, afirmând, luni, că modificarea adusă în Comisia juridică a Camerei 

Deputaţilor proiectului reprezintă „un compromis mai mic” decât necesitatea 

majoră de desfiinţare a SIIJ. 

Pe de altă parte, preşedintele PSD, Marcel Ciolacu, a anunţat că social-democraţii 

vor ataca la Curtea Constituţională proiectul privind desfiinţarea Secţiei de 

investigare a infracţiunilor din Justiţie, considerând că amendamentul adoptat de 

Comisia juridică a Camerei Deputaţilor este neconstituţional.„Ne menţinem 

punctul de vedere – vom ataca la Curtea Constituţională acest proiect cu sau fără 

acel amendament, pe care eu îl consider neconstituţional”, a explicat Ciolacu. 

Prim-ministrul Florin Cîţu a declarat că îşi doreşte în continuare ca proiectul 

privind desfiinţarea Secţiei de investigare a infracţiunilor din Justiţie să fie adoptat 

de către Parlament într-o formă apropiată celei aprobate de Guvern şi că se va 

încerca o modificare în acest sens, în timpul dezbaterilor din Senat. 

Camera Deputaţilor este primul for legislativ sesizat cu acest proiect. Senatul este 

Cameră decizională. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Peste 1000 de judecători și procurori susțin memoriul ”Magistratura curată 

nu are nevoie de filtre de impunitate!”/ Avizul CSM la trimiterea în judecată 

a magistraților reprezintă un ”filtru neconstituțional” și o ”superimunitate” 

Peste 1000 de judecători și procurori semnat un memoriu inițiat de Asociația 

Forumul Judecătorilor prin care se declară împotriva introducerii în lege a 

obligativității avizului CSM la trimiterea în judecată a magistraților, pe motiv că 

acesta ar reprezenta un filtru neconstituțional și o ”superimunitate”, se arată într-un 

comunicat AFJ. 

Magistrații arată că susțin desființarea Secției Speciale dar susțin că modificările 

operate în comisia juridică a Camerei Deputaților la proiectul de lege ”pot sabota 

lupta anticorupție în egală măsură ca existența Secției pentru investigarea 

infracțiunilor din justiție”.  
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Semnatarii memoriului îi solicită preşedintelui Camerei Deputaţilor să sesizeze 

urgent Comisia de la Veneţia și GRECO cu privire la acest proiect legislativ. 

Redăm mai jos integral memoriul 

”Așa-numitele ”garanții” care însoțesc proiectul legii de desființare a SIIJ, conform 

raportului adoptat de Comisia Juridică a Camerei Deputaţilor, sunt inacceptabile 

într-un stat de drept. Condiționarea trimiterii în judecată a judecătorilor şi a 

procurorilor, pentru săvârșirea anumitor infracţiuni, în special cele de corupție, de 

încuviinţarea Consiliului Superior al Magistraturii, constituie un „filtru” 

neconstituţional și scade încrederea publică în actul de justiție, deoarece riscă să fie 

percepută ca o „garanţie a impunităţii” magistraţilor suspectați de corupție sau ca o 

”superimunitate” 

Subsemnații am luat act de adoptarea de Comisia Juridică a Camerei Deputaţilor a 

raportului privind Proiectul de lege privind desfiinţarea Secţiei pentru Investigarea 

Infracţiunilor din Justiţie şi atrag atenţia asupra faptului că introducerea obligaţiei 

ca judecătorii şi procurorii să poată fi trimiși în judecată, pentru anumite 

infracţiuni, în speciale cele de corupție, numai cu încuviinţarea Secţiei pentru 

judecători sau, după caz, a Secţiei pentru procurori a Consiliului Superior al 

Magistraturii, constituie un „filtru” neconstituţional şi există toate premisele ca 

această încuviinţare să fie văzută de societate drept o „garanţie a impunităţii 

magistraţilor” sau ca o ”superimunitate”. 

Crearea unui corp de magistrați incoruptibili, onești și profesioniști exclude 

acordarea unor astfel de imunități de care niciun cetățean obișnuit nu se „bucură”, 

iar conform art. 16 alin. (1) și (2) din Constituția României, „cetățenii sunt egali în 

fața legii și a autorităților publice, fără privilegii și fără discriminări. Nimeni nu 

este mai presus de lege.”, magistraţii neputând fi situaţi deasupra cetățenilor 

obișnuiți. Mai mult, în acest fel se deschide calea spre crearea de privilegii și 

pentru alte categorii sociale. 

Încuviinţarea prealabilă din partea unui organ administrativ este incompatibilă cu 

valorile statului de drept, deoarece reprezintă un privilegiu inadmisibil şi un filtru 

pentru ca magistrații să nu poată fi anchetați penal, ceea ce va asigura impunitate, 

fapt de neconceput în societăți democratice stabile.  
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De asemenea, această încuviinţare este contrară principiului independenţei justiţiei, 

deoarece justiţia este înfăptuită doar de instanţele de judecată, nu şi de Consiliul 

Superior al Magistraturii, care este un organ administrativ şi are rolul de instanţă 

de judecată doar în domeniul răspunderii disciplinare. 

Nu se poate susține sub nicio formă necesitatea implicării directe, nemijlocite, a 

unor organe administrative, cu atribuții extrajudiciare, de tipul secției pentru 

judecători/procurori a Consiliului Superior al Magistraturii, în activitatea obișnuită 

a unui procuror, sub forma încuviințării trimiterii în judecată a judecătorilor, 

respectiv a procurorilor cercetați penal. Pentru verificarea legalității rechizitoriilor, 

Codul de procedură penală a prevăzut etapa camerei preliminare. 

Încuviințând trimiterile în judecată, ambele secții ale CSM ar deveni un fel de 

superiori ierarhici ai procurorilor de caz, ceea ce ar contraveni art. 132 alin. (1) din 

Constituția României. Potrivit normei constituționale, procurorii își desfășoară 

activitatea potrivit principiului legalității, al imparțialității și al controlului ierarhic, 

dar acest control ierarhic se efectuează exclusiv în cadrul Ministerului Public, de 

către procurori ierarhic superiori, iar nu de organe administrative din afara 

Ministerului Public. 

Mai mult, limitarea încuviinţării prealabile la infracțiunile contra înfăptuirii 

justiției, de corupție și de serviciu ori a infracțiunilor asimilate infracțiunilor de 

corupție este inexplicabilă şi se poate crede că scopul este acela de control al 

anchetelor privind corupţia din magistratură, fiind practic un filtru propus doar 

pentru magistraţii suspectați de corupţie, care trebuie protejaţi de un organ 

administrativ, înainte ca o instanţă de judecată independentă să pronunţe o soluţie 

prin care să constate vinovăţia sau nevinovăţia magistratului anchetat. 

Solicităm parlamentarilor de bună credință să nu voteze proiectul de lege PL-x nr. 

108/2021 în forma adoptată de Comisia juridică, de disciplină și imunități din 

Camera Deputaților. 

Susținem obiectivul declarat al proiectului de lege, respectiv desființarea Secției 

pentru investigarea infracțiunilor din justiție, obiectiv pe care sperăm ca puterea 

legislativă să îl îndeplinească în cel mai scurt timp. Cu toate acestea, modificările 

operate în comisia juridică a Camerei Deputaților pot sabota lupta anticorupție în 

egală măsură ca existența Secției pentru investigarea infracțiunilor din justiție. 
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Solicităm Preşedintelui Camerei Deputaţilor să sesizeze urgent Comisia de la 

Veneţia și GRECO cu privire la acest proiect legislativ.” 

 Vezi aici integral lista celor peste 1000 de semnături 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Premieră în România: Schimbarea structurii anului școlar în curs. Vacanța 

de primăvară va fi mai lungă, semestrul doi decalat și se modifică datele 

Evaluării Naționale 

România se află pe punctul de a înregistra o premieră în învățământ - schimbarea 

structurii anului școlar în curs. Din cauza evoluției pandemiei, ministrul Educației 

vrea să prelungească vacanța de primăvară, astfel încât să cuprindă atât paștele 

catolic, cât și pe cel ortodox. În aceste condiții, elevii vor sta o lună acasă. 

Cursurile și chiar evaluarea națională s-ar putea ține după jumătatea lunii iunie. 

Sorin Cîmpeanu evită astfel înghețarea anului școlar. A obținut și acordul lui Vlad 

Voiculescu pentru a ține școlile deschise până la intrarea în carantină a localității 

respective. 

ACTUALIZARE Semestrul al doilea se va încheia pe 2 iulie în loc de 18 iunie, cu 

excepţia claselor a VIII-a şi a XII-a şi a celor din învăţământul profesional şi 

tehnic, a anunțat marţi ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu. "Finalul semestrului 

al doilea se decalează două săptămâni. Vacanţa de primăvară se prelungeşte cu 

două săptămâni. Se mută practic două săptămâni din vacanţa de vară în vacanţa de 

primăvară. În loc să finalizăm semestrul al doilea pe 18 iunie se va încheia pe 2 

iulie", a spus Cîmpeanu.  

Potrivit acestuia, excepţie vor face elevii de clasa a VIII-a, care vor termina anul 

şcolar pe 25 iunie în loc de 11 iunie, elevii de clasa a XII-a, care vor finaliza 

cursurile semestrului al doilea pe 18 iunie în loc de 4 iunie, dar şi cei din 

învăţământul profesional şi tehnic, care intră în vacanţa de vară pe 23 iulie în loc 

de 9 iulie. 

 

http://www.forumuljudecatorilor.ro/index.php/archives/4371
http://stiri.tvr.ro/sorin-cimpeanu-luam-in-considerare-extinderea-vacantei-de-primavara-sa-includa-atat-pastele-catolic-cat-si-cel-ortodox_881932.html#view
http://stiri.tvr.ro/sorin-cimpeanu-luam-in-considerare-extinderea-vacantei-de-primavara-sa-includa-atat-pastele-catolic-cat-si-cel-ortodox_881932.html#view
http://stiri.tvr.ro/sorin-cimpeanu-luam-in-considerare-extinderea-vacantei-de-primavara-sa-includa-atat-pastele-catolic-cat-si-cel-ortodox_881932.html#view
http://stiri.tvr.ro/ministrul-educatiei-finalul-semestrului-al-doilea-se-decaleaza-doua-saptamani_881960.html#view
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O lună și jumătate: atât a rezistat ordinul semnat în comun de miniștrii Educației și 

Sănătății prin care erau hotărâte măsuri de control al pandemiei în școli. Se stabilea 

la începutul lunii februarie că școlile vor trece în online dacă se vor înregistra 6 

cazuri de coronavirus la mia de locuitori. 

Acum, după explozia numărului de îmbolnăviri, mai ales în marile orașe, ministrul 

Educației spune că regula va fi schimbată: școlile nu vor mai trece în mediul online 

când incidența infectării cu SARS COV-2 depășește 6 la mie ca până acum, ci 

atunci când localitatea respectivă intră în carantină 

Se schimbă datele pentru Evaluarea Națională, dar bacalaureatul rămâne cum a fost 

stabilit inițial. 

În școli, numărul de infectări cu noul coronavirus în rândul elevilor este în creștere. 

Între timp, aproape 50% dintre angajații din învățământ s-a vaccinat. 

În aceste zile se desfășoară simulările pentru examenele naționale. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Federația Păriniților solicită revenirea asupra deciziei de modificare a 

structurii anului școlar și a calendarului Evaluării Naționale 

Federația Națională a Asociațiilor de Părinți (FNAP) solicită autorităților revenirea 

asupra deciziei de modificare a structurii anului școlar și a calendarului Evaluării 

Naționale, hotărâre care ar fi fost luată fără consultarea partenerilor de dialog 

social. 

„Federația Națională a Asociațiilor de Părinți a aflat din presă, cu stupefacție, 

deciziile adoptate de Ministerul Educației fără o consultare prealabilă a partenerilor 

de dialog social, conform art. 80 din Legea Educației Naționale. Nu înțelegem de 

ce într-un interval atât de scurt Ministerul Educației a luat o decizie cu impact 

negativ asupra unei generații de elevi, care vor susține Evaluarea Națională, 

sesiunea 2021, generație care a fost văduvită de-a lungul celor nouă ani de studiu 

de manuale școlare, de o curriculă predată conform cerințelor Institutului de Științe 

ale Educației.  

http://stiri.tvr.ro/ministrul-educatiei-spune-ca-elevii-vor-merge-la-scoala-pana-la-institurea-carantinei-vom-modifica-sintagma-scolile-intra-in-online-la-pragul-de-6-la-mie-cu-scolile-intra-in-online-la-intrarea-in-carantina_881919.html#view
http://stiri.tvr.ro/ministrul-educatiei-spune-ca-elevii-vor-merge-la-scoala-pana-la-institurea-carantinei-vom-modifica-sintagma-scolile-intra-in-online-la-pragul-de-6-la-mie-cu-scolile-intra-in-online-la-intrarea-in-carantina_881919.html#view
http://stiri.tvr.ro/ministrul-educa--iei--evaluarea-na--ionala-se-amana-pentru-5-8-iulie--iar-admiterea-in-liceu-se-va-face-dupa-8-iulie_881938.html#view
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Această generație a fost grav afectată de actualul context pandemic, cumulând în 

clasa a VII-a și a VIII-a peste 6 luni de învățământ exclusiv online”, se arată într-

un comunicat, remis miercuri presei, de FNAP, potrivit mediafax.ro. 

Conform acestuia, această decizie luată „pe genunchi” arată o cruntă lipsă de 

viziune asupra interesului național, asupra aplicării principiilor calității în educație. 

„Plecând de la premisa că există o explicație a deciziilor luate într-un interval atât 

de scurt, considerăm că necomunicarea publică a informațiilor și lipsa dialogului 

social, care ar putea susține decizia, arată lipsa de transparență decizională, 

reprezintă o încălcare flagrantă a principului transparenței prevăzut in art. 3 lit. m) 

din LEN. Faptul că Ministerul Educației își permite să-și asume această decizie, 

chiar și la nivel politic, nu trebuie să afecteze o generație de elevi, afectată deja de 

măsurile de până in acest moment”, mai susțin reprezentanții părinților. 

Aceștia arată că o vacanță de primăvară, prelungită în mod forțat cu încă două 

săptămâni, va determina o ruptură în procesul educațional, planificările 

profesorilor privind activitatea remedială vor fi date peste cap, aspecte ce vor 

determina creșterea dimensiunii lacunelor competențelor nedobândite. 

Decalarea acestor date reprezintă un factor în plus de accentuare a stresului 

elevilor, susțin părinții. 

„Programarea tradițională a examenelor în luna iunie a avut în vedere și 

disconfortul termic, care ar putea afecta echilibrul psihic și fizic al elevilor. De 

asemenea, nu înțelegem de ce această măsură vizează doar Evaluarea Națională, în 

timp ce calendarul Bacalaureatului a rămas nemodificat. Domnule ministru, onorați 

guvernanți, considerați că vă veți putea uita în ochii copiilor care vor avea de 

susținut examenele naționale, purtând masca, în luna lui Cuptor?”, se mai arată în 

comunicat. 

FNAP solicită autorităților să revină asupra deciziei de modificare a structurii 

anului școlar și a calendarului susținerii Evaluării Naționale. „În cazul în care nu 

veți da curs solicitării noastre, FNAP își rezervă dreptul de a întreprinde toate 

demersurile legale în vederea apărării și susținerii drepturilor educabililor, în 

virtutea interesului superior al copiilor”, au mai transmis reprezentanții părinților. 
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Ministrul Educației Sorin Cîmpeanu a anunțat marți modificarea structurii anului 

școlar. 

„Pentru ca perturbările să fie minime am propus o serie de modificări în structura 

anului școlar. (...) Propunând o vacanță de primăvară care să înceapă pe data de 2 

aprilie până în 4 mai, va cuprinde perioada sărbătorilor pascale catolice și 

ortodoxe. Deci vacanță de primăvară prelungită cu trei săptămâni. În acest fel, 

perioada lunii aprilie, care e cea mai critică din perspectivă epidemiologică, va 

beneficia de o scădere a mobilității. Al doilea avantaj e că examenul de bacalaureat 

se păstrează la datele planificate, cu prezență fizică. Se va desfășura între 28 iunie 

și 1 iulie. Vom echivala competențele. Un alt avantaj, în afară de derularea până pe 

31 martie a simulărilor, se regăsește în păstrarea datelor evaluărilor claselor a IV-a 

și a VI-a, iar la clasa a II-a urmând a fi reprogramate în luna mai”, anunță ministrul 

Educației, Sorin Câmpeanu. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul educaţiei Sorin Cîmpeanu: Avem 780 milioane de euro pentru 

digitalizarea şcolilor. Trebuie ridicat nivelul de competenţe digitale al tuturor 

profesorilor, trebuie generalizată conectivitatea şi dotarea cu echipamente 

Sorin Cîmpeanu, ministrul educaţiei: Examenul de bacalaureat va rămâne pe 

aceleaşi date care au fost deja stabilite, comunicate şi sunt cunoscute. Evaluarea 

naţională se va muta după examenul de bacalaureat. 

În viitor, educaţia va avea o componentă digitală mult mai pronunţată decât până 

acum şi de aceea nivelul de competenţe digitale al profesorilor trebuie ridicat, 

conectivitatea trebuie generalizată, iar şcolile trebuie să fie dotate cu echipamente, 

afirmă Sorin Cîmpeanu, ministrul educaţiei. 

„Educaţia va avea o componentă digitală mult mai pronunţată decât până acum, 

vom utiliza predarea online acolo unde ea este eficientă. Da, am criticat acest 

sistem online, am vorbit despre absenţa platformelor de evaluare şi examinare. Este 

o problemă atâta timp cât mare parte dintre profesori nu au fost formaţi pentru 

predarea online, atâta vreme cât nu am rezolvat conectivitatea online şi accesul la 

echipamente pentru toţi elevii.  
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Trebuie ridicat nivelul de competenţe digitale al tuturor profesorilor, trebuie 

generalizată conectivitatea şi dotarea cu echipamente“, a spus Sorin Cîmpeanu în 

cadrul unei conferinţe organizate de World Vision România. 

Strategia privind digitalizarea educaţiei trebuie să fie compatibilă cu programul 

România Educată şi cu Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă, crede el. 

„Avem 780 mil. euro la dispoziţie pentru digitalizare. Competenţele digitale 

trebuie verificate pentru oricine doreşte să intre în sistem, pentru asta este nevoie şi 

de o adaptare a programelor universitare, avem 48 de universităţi care au programe 

de tehnologia informaţiei.“ 

Şcolile din România vor rămâne deschise cel puţin până pe 1 aprilie şi se vor vor 

închide doar dacă localitatea intră în carantină, spune ministrul educaţiei. 

„Ministerul Educaţiei va rămâne consecvent principiului potrivit căruia şcolile 

trebuie să se închidă ultimele, doar dacă e nevoie. Am semnat ordin de ministru 

prin care şcolile se închid când localităţile intră în carantină. Am fi într-o situaţie 

absurdă dacă am avea terase, malluri şi alte localuri deschise şi am închide şcolile.“ 

„Da, dacă localitatea intră în carantină în interesul educaţie şi a profesorilor, şi a 

stării de sănătate generală, trebuie închise şcolile doar dacă localitatea intră în 

carantină“, a spus Cîmpeanu în cadrul unei conferinţe de presă organizată de 

World Vision România. 

Mai mult, examenul de bacalaureat va rămâne pe aceleaşi date care au fost deja 

stabilite, iar Evaluarea Naţională se va muta după examenul de bacalaureat, a 

adăugat ministrul. 

„Pot să vă spun că nu vor fi perturbate simulările examenelor care se încheie pe 

data de 31 martie, deci şcolile vor rămâne deschise cel puţin până la data de 1 

aprilie. De asemenea pot să vă spun că examenul de bacalaureat va rămâne pe 

aceleaşi date care au fost deja stabilite, comunicate şi sunt cunoscute. Evaluarea 

naţională se va muta după examenul de bacalaureat. Atâta vreme cât nu modificăm 

numărul de săptămâni de şcoală, cât am adaptat programa de examen şi elevii se 

pregătesc în acest fel, nu cred că sunt motive de modificare în plus a acestei 

tematici de examen“, explică Sorin Cîmpeanu. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Preşedintele şi premierul participă, miercuri, la prima acţiune de 

împădurire în zona deşertificată din sudul României 

Preşedintele Klaus Iohannis, premierul Florin Cîţu şi mai mulţi membri ai 

Guvernului vor participa, miercuri, în oraşul Dăbuleni din judeţul Dolj, la prima 

acţiune din cadrul campaniei de împădurire în zona deşertificată din sudul 

României. 

 

Campania este iniţiată de Ministerul Mediului, Apelor şi Pădurilor. 

 

"Preşedintele Klaus Iohannis va discuta cu autorităţile centrale şi locale prezente la 

eveniment despre măsurile care vor fi luate pentru a accelera campania de 

împădurire pe terenuri degradate şi nisipoase, o componentă importantă a 

Programului Naţional de Împăduriri", a precizat Administraţia Prezidenţială. 

 

Acţiunea se desfăşoară în contextul Zilei Internaţionale a Pădurilor, marcată anual 

la 21 martie, a cărei temă este în acest an "Restaurarea Pădurilor". 

 

"Restaurarea şi managementul sustenabil al pădurilor ne ajută să răspundem 

schimbărilor climatice şi să protejăm biodiversitatea, pădurile adăpostind 80% din 

biodiversitatea terestră. (...) În contextul schimbărilor climatice, trebuie intensificat 

efortul de împădurire mai ales în sudul României, în judeţe care au deficit de 

pădure şi sunt mai expuse la deşertificare", a subliniat Administraţia Prezidenţială. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Liderul PSD, Marcel Ciolacu, estimează o tăiere cu 25% a salariilor 

bugetarilor 

Preşedintele PSD, Marcel Ciolacu, estimează că veniturile angajaţilor din sistemul 

bugetar vor fi tăiate cu 25% şi că o decizie în acest sens ar urma să fie luată în 

cadrul unei şedinţe de guvern programată a se desfăşura miercuri. 
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"Doamna Turcan (n.r.- ministrul Muncii, Raluca Turcan) a făcut aceste tăieri şi în 

2010, când era la PDL. Nu era ministrul Muncii. Era parlamentar şi a votat tăierile 

de 25%. Vor veni de mâine calculele, în urma Memorandumului aprobat în 

Guvern, şi veţi vedea că tăierile se vor duce la 25%. Nu ştiu să facă altceva. Ei nu 

ştiu cum să echilibreze o economie, nu ştiu cum să creeze venituri, cum să creeze 

consum şi cum să facă investiţii", a afirmat Ciolacu, marţi seară, într-o emisiune la 

postul public de televiziune TVR 1. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Marcel Ciolacu anunță că negociază cu AUR și cu independenții demiterea 

Guvernului Cîțu prin moțiune de cenzură: ”Nu cred că minorităţile vor mai 

susţine acest guvern. Nu ştiu nici UDMR cât o să mai stea” 

Preşedintele Partidului Social Democrat (PSD), Marcel Ciolacu, susţine că 

formaţiunea politică pe care o conduce a început negocierile cu parlamentarii 

Alianţei pentru Unirea Românilor (AUR), dar şi cu cei independenţi pentru 

susţinerea unei moţiuni de cenzură împotriva Guvernului Cîţu. 

Prezent într-o emisiune la postul public de televiziune TVR 1, Ciolacu şi-a 

manifestat speranţa că UDMR şi celelalte minorităţi naţionale nu vor continua să 

susţină actualul guvern. 

„Am început negocierile cu ceilalţi parlamentari în ceea ce priveşte susţinerea unei 

moţiuni de cenzură. Am început cu formaţiunea AUR şi cu parlamentarii 

independenţi. Nu cred că minorităţile naţionale vor mai susţine acest guvern mult. 

Nu ştiu nici UDMR cât o să mai stea să facă parte dintr-un asemenea guvern”, a 

afirmat Ciolacu. 

Potrivit liderului PSD, formaţiunile aflate la guvernare, atât PNL, cât şi USR 

PLUS, sunt măcinate de dispute politice în interior şi că „acest guvern nu este 

eficient”. 

„Ei au problema lor. Prioritar nu e să guverneze. În acest moment, Guvernul 

României nu e un monolit. Sunt trei guverne în interiorul Guvernului României. 

PNL are drumului lui şi au congresul lor şi atunci domnul Orban cu domnul Cîţu 

au bătălia lor.  
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Ei nu ies nici cu reforme, cu nimic din ce au promis. Problema majoră sunt 

scaunele lor. La USR PLUS au aceeaşi problemă, au congres. Nu au timp de 

guvernare. Ei îşi văd de campaniile lor din interiorul partidului. Cum să 

funcţioneze un astfel de guvern?”, a adăugat Ciolacu. 

Preşedintele social-democrat a acuzat coaliţia guvernare că este incapabilă să 

gestioneze pandemia COVID-19. 

PSD și AUR au împreună 201 parlamentari. Pentru adoptarea unei moțiuni de 

cenzură sunt necesare minimum 233 de voturi. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Liderul PSD a subliniat că, în actualul context economic, soluţia o reprezintă 

nu tăierea salariilor, ci creşterea veniturilor la bugetul de stat. 

 

"Trebuie să îţi creezi venituri. Unde sunt cei 100 de miliarde împrumutate de Cîţu? 

L-am întrebat de 100 de ori. Nu răspunde niciodată. Dacă el nu îşi creează venituri, 

de unde să aibă bani? Dacă el a îngheţat totul, nu mai e nici consum, de unde să 

vină venituri?  

Dacă tu nu ai investiţii... Ai venit cu bugetul în Parlament cu o întârziere de două 

luni. Nu ai pornit nicio investiţie nouă", a adăugat preşedintele social-democrat.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 CCR discută sesizarea privind desfiinţarea Institutului Revoluţiei Române 

din Decembrie 1989 

Curtea Constituţională a României urmează să discute, miercuri, sesizarea asupra 

Legii pentru aprobarea OUG 91/2019 privind desfiinţarea Institutului Revoluţiei 

Române din Decembrie 1989, transmisă de grupul parlamentar PSD din Senat. 

Proiectul, iniţiat de Guvern, a fost adoptat de Senat cu 84 de voturi "pentru" şi 54 

"împotrivă". Comisia juridică din Senat a dat raport de admitere. 
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Proiectul pentru aprobarea OUG 91/2019 privind desfiinţarea IRRD 1989, precum 

şi pentru abrogarea legii de înfiinţare a institutului a revenit în dezbatere la Senat 

după ce legea pentru respingerea OUG 91/2019 fusese trimisă la promulgare, dar a 

făcut obiectul unei sesizări de neconstituţionalitate formulată de Executiv, cu 

obiecţii respinse de CCR, dar şi al unei cereri de reexaminare din partea 

preşedintelui Klaus Iohannis. 

 

În cadrul dezbaterilor din plenul Senatului, liderul grupului PSD, Lucian 

Romaşcanu, admitea că legea privind înfiinţarea acestui institut ar trebui corectată, 

reformată, dacă "pare depăşită", însă a menţionat că nu vede raţiunea desfiinţării 

lui, fiind singurul dedicat cercetării a ceea ce s-a întâmplat în Decembrie 1989. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministrul Mediului anunță că bugetul pentru programul ”Rabla Plus” va fi 

dublat în acest an, iar în cazul ”Rabla Clasic” valoarea tichetului va crește cu 

o mie de lei. Programul va fi lansat în ultima săptămână din luna aprilie. 

Principalele declarații ale lui Barna Tanczos, ministrul Mediului: 

 Anul acesta vom modifica prima de casare din program și o să o majorăm de 

la 6.500 la 7.500 de lei. Aproximativ 1.500 de euro va fi prima de casare 

care se va plăti acelor persoane care predau o mașină înmatriculată, se 

casează mașina, se radiază mașina și astfel se scot din circulație mașinile 

vechi, poluatoare și sunt cumpărate mașini noi. 

 Tot în cadrul programului ”Rabla Clasic” avem două ecobonusuri, care vin 

în completarea primei de casare și vin în sprijinul acelor achiziții prin care se 

cumpără mașini hibrid. Ecobonusul se majorează de la 2.500 de lei la 3.000 

de lei, iar în cazul eco-bonusului GPL, emisii sub 96 grame dioxid de 

carbon, ecobonusul se majorează de la 1.000 de lei la 1.500 de lei.  

 Bugetul de anul acesta permite achiziţionarea a 6.600 de maşini full electrice 

şi aproximativ 5.000 de maşini hibride plug-in va fi dublu față de cel de anul 

trecut. 
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 Am avut mai multe discuții cu reprezentanții ACAROM, reprezentanții 

companiilor care produc mașini în România. De ani de zile, această primă de 

casare și ecobonusirile nu au fost majorate. Între timp, producătorii auto au 

fost obligați să implementeze noi tehnologii pentru reducerea emisiilor, 

astfel încât pe piață există o presiune din acest punct de vedere, al 

supraprețului autoturismelor. Dacă nu ținem pasul măcar cu inflația, efectul 

benefic al acestor programe poate să fie unul mai mic. 

 De aceea, am decis să propunem prin bugetul pe care l-am semnat o primă 

de casare majorată și vom ajunge la 7.500 de lei, ecobonus majorat de la 

2.500 de lei la 3.000 de lei și de la 1.000 la 1.500. 

 Vom majora, de asemenea, bugetul acestui program de la 405 milioane la 

440 de milioane. Este o majorare de aproape 10%. 

În paralel, constructorul Dacia a anunțat că în primul weekend de la lansare a 

modelului Spring, a înregistrat deja peste patru mii de precomenzi, un volum 

similar cu totalul mașinilor electrice vândute în România în ultimii doi ani. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Apetit pentru dezvoltare în pandemie. Guvernul a acordat ajutoare de stat 

de 170 mil. euro în 2020 pentru 30 de proiecte de investiţii 

Numărul de ajutoare de stat este aproape dublu faţă de 2018 şi mai mare şi decât în 

2019, deşi acea perioadă era una de creştere economică. 

Guvernul a aprobat în 2020 ajutoare de stat pentru 30 de proiecte, cu o valoare to-

tală a investiţiilor de peste 500 mil. euro. Din această sumă, ce include atât 

cheltuieli eligibile, cât şi neeligibile, mai bine de o treime reprezintă ajutorul de 

stat. „Cifrele anului 2020 arată foarte bine şi ne confirmă faptul că investitorii au 

încredere atât în revenirea contextului economic global, cât şi în economia româ-

nească şi în modul în care autorităţile române susţin mediul de afaceri“, spune 

Iulian Sorescu, expert în ajutoare de stat, consultant financiar şi de business şi 

intrapreneur în cadrul casei de avocatură Noerr.  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 24 martie 2021 22 

 

Numărul de ajutoare de stat este aproape dublu faţă de 2018 (19 proiecte) şi mai 

mare şi decât în anul anterior (21), deşi acea perioadă era una de creştere 

economică. Toate cele 30 de proiecte de investiţii pentru care a fost aprobat ajutor 

de stat vor genera peste 3.400 de locuri de muncă. 

Conform analizelor Noerr din ultimii ani, investitorii străini derulează analize 

extinse cu privire la ţările unde vor efectua investiţii, înainte de a alege locaţia 

finală. 

Astfel, România se poziţionează din ce în ce mai bine în aceste clasamente, 

numărul mare de proiecte de tip greenfield atrase fiind un indicator în acest sens. 

În procesul de selecţie se iau în considerare mai multe criterii importante, precum 

infrastructura, costul, disponibilitatea şi calificarea forţei de muncă, costul şi 

disponibilitatea utilităţilor, nivelul de predictibilitate şi taxare fiscală, cât şi ajutorul 

de stat.„Dacă în urma comparării primelor criterii România nu este favorită, în 

momentul analizării ajutorului de stat disponibil, ea devine foarte atractivă, în mare 

măsură datorită intensităţii maxime a ajutorului de stat de 50%, cel mai mare nivel 

din Europa Centrală şi de Est.“ 

Pe lista companiilor aprobate pentru a primi ajutor de stat în 2020 se regăsesc atât 

nume de companii multinaţionale, precum Bosch, Universal Alloy Corporation 

Europe, care de obicei investesc sume considerabile în România, dar şi companii 

antreprenoriale româneşti precum Minet sau Teraplast, care sunt încurajate prin 

aceste metode de finanţare să dezvolte local proiecte de succes, explică Iulian 

Sorescu. 

 

(Sursa: zf.ro) 
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 Eurostat: România a avut, în 2019, a doua cea mai mare rată de fertilitate 

din UE, după Franța. La nivelul Uniunii s-au născut peste patru milioane de 

copii. 

 

Cea mai mare rată de fertilitate din UE a fost înregistrată în Franța (1,86 nașteri per 

femeie), urmată de România (1,77), Cehia, Irlanda și Suedia (toate trei 1,71) și 

Danemarca (1,70). În schimb, cele mai mici rate de fertilitate au fost observate în 

Malta (1,14 nașteri pe femeie), Spania (1,23), Italia (1,27), Cipru (1,33), Grecia și 

Luxemburg (ambele 1,34). 

Potrivit datelor Eurostat în 2019, în Uniunea Europeană s-au născut 4,17 milioane 

de copii, continuând trendul descendent început după 2008, când s-au născut 4,68 

milioane de copii. Rata totală a fertilității, la nivelul UE s-a situat la 1,53 nașteri pe 

femeie, în scădere ușoară față de ultimul vârf atins în 2016 (1,57), dar în creștere 

comparativ cu 2001 (1,43).  
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Numărul nașterilor de mame născute în străinătate este în creștere. În 2019, mai 

mult de 65% dintre copiii născuți în Luxemburg provin din mame născute în 

străinătate, în timp ce în Cipru, Austria și Belgia această pondere a fost de 

aproximativ o treime. La celălalt capăt al scalei, nouă țări au avut mai puțin de 

10% dintre copiii născuți de mame născute în străinătate, Bulgaria, Slovacia și 

Polonia având cea mai mică pondere (2%). 

(Sursa: Eurostat) 

 

 Şeful SMAp - întâlnire cu omologul spaniol; pe agendă, relaţiile bilaterale şi 

misiunile executate în teatre de operaţii 

Şeful Statului Major al Apărării (SMAp), generalul-locotenent Daniel Petrescu, va 

avea miercuri, la sediul Ministerului Apărării Naţionale, o întâlnire cu omologul 

din Regatul Spaniei, amiralul Teodoro Esteban Lopez, care a început marţi o vizită 

oficială de patru zile în România. 

 

Potrivit unui comunicat al MApN, transmis marţi AGERPRES, în cadrul 

discuţiilor, se va face o evaluare a stadiului relaţiilor bilaterale de cooperare 

militară şi a potenţialului de dezvoltare a acesteia, în contextul Parteneriatului 

strategic dintre România şi Spania, şi se va discuta despre participarea la exerciţii, 

consolidarea structurilor multinaţionale de comandă-control aliate şi despre analiza 

misiunilor executate în teatre de operaţii, în context NATO sau UE. 

 

Programul vizitei delegaţiei spaniole include întâlniri cu oficiali din Ministerul 

Apărării Naţionale şi cu membri ai echipelor de comandă ale Statului Major al 

Forţelor Terestre, Statului Major al Forţelor Aeriene şi Statului Major al Forţelor 

Navale, precum şi ale Comandamentului Corpului Multinaţional Sud-Est şi 

Comandamentului Multinaţional de Divizie Sud-Est. 

 

Amiralul Teodoro Esteban Lopez Calderon va vizita Academia Navală "Mircea cel 

Bătrân" din Constanţa şi va inspecta fregata spaniolă "Cristobal Colon", care 

participă la exerciţiul SEA SHIELD 21 al Forţelor Navale Române. 
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Agenda oficială include şi o întâlnire, joi, cu militarii detaşamentului spaniol 

dislocaţi în Baza 57 Aeriană "Mihail Kogălniceanu" pentru a executa misiuni de 

Poliţie Aeriană Întărită sub comandă NATO. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Premierul Cîțu anunță că școlile din Capitală “nu se închid în acest 

moment”, chiar dacă incidența epidemică a trecut de 6 la mia de locuitori. 

Miniștrii Educației și Sănătății vor modifica ordinul comun, astfel încât școlile 

să rămână deschise (și în scenariul roșu) până la intrarea unei localități în 

carantină. 

Prim-ministrul Florin Cîțu a precizat că Bucureștiul nu intră automat în carantină 

după atingerea ratei de infectare de 6 la mia de locuitori, ci trebuie avute în vedere 

și alte criterii. 

Principalele declarații ale premierului: 

  Le transmit bucureștenilor să nu asculte scenarii, să le ignore și să aștepte 

decizia. 

 Această cifră (rata de incidență de 6 la mia de locuitori), e doar una pe care o 

luăm în calcul pentru decizie, discutăm și cu specialiști, întotdeauna s-au luat 

în calcul și alte informații. 

 Carantina totală nu este o opțiune. 

 În acest moment nu discutăm despre carantină. De fiecare dată, ați văzut că 

deciziile se iau uitându-ne la toate informațiilor. 

 Nu se închid școlile, ele rămân în continuare deschise. Nici la Timișoara nu 

s-au închis școlile. 

 Am luat măsuri până acum și dacă măsurile ar fi fost respectate nu ajungeam 

astăzi aici. Le cer oamenilor să respecte regulile în vigoare. Aceleași reguli 

le-am avut și în decembrie și rata a scăzut. 
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În același timp, miniștrii Sănătății, Educației și de Interne au avut o ședință în urma 

căreia au convenit modificarea ordinului comun potrivit căruia toate școlile 

funcționează pe scenariul roșu (on-line) după atingerea unei incidențe epidemice 

de 6 la mia de locuitori. Școlile vor rămâne deschise în toate localitățile până la 

intrarea în carantină. 

 (Sursa: biziday.ro) 

 

 UE finanțează cu 726 de milioane de euro drumul expres Craiova-Pitești 

Uniunea Europeană va contribui cu 726 de milioane de euro la construirea 

drumului expres Craiova-Pitești cu o lungime de 121 km, potrivit unui comunicat 

transmis marți de Comisia Europeană. 

Proiectul, care face parte din rețeaua transeuropeană de transport, include 

construirea a două benzi de circulație în fiecare direcție, 10 tronsoane de racord și 

75 de poduri sau pasaje. 

Noul drum expres va îmbunătăți traficul în regiune, unde în prezent deplasarea se 

desfășoară cu viteze medii sub 60 km/h, iar numărul deceselor este cu 5,8 % peste 

media din România. Reducerea timpului de călătorie între Craiova și Pitești va 

diminua costurile de transport și va spori eficiența economică a rețelei rutiere din 

România. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Instituțiile Europene caută spațiu comercial și de birouri în București 

Parlamentul European și Comisia Europeană caută sa închirieze sau sa cumpere 

spațiu de birouri și spațiu expozițional, pentru a găzdui Biroul de legătură al 

Parlamentului European și reprezentanța Comisiei Europene la București, 

împreună cu un Centru interactiv expozițional și de informare a cetățenilor. 

 

Aceste spații vor fi amplasate, de preferință, în aceeași clădire sau în apropiere 

unul de celălalt. Clădirea va fi situată în zona centrală a Bucureștiului cuprinsă 

între Piața Charles de Gaulle, Piața Unirii și zona Metrou Eroilor.  
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Amplasamentul Centrului interactiv expozițional și de informare trebuie să 

beneficieze de trafic pietonal ridicat și de vizibilitate excelentă. 

 

Suprafața netă necesară este de aproximativ 750m2 pentru Centrul interactiv 

expozițional si de informare dintre care cel puțin 300m2 la parter, si de 

aproximativ 2.000 m2 pentru spațiile de birouri. 

 

Proprietarii interesați și/sau reprezentanții acestora, inclusiv agențiile imobiliare și 

dezvoltatorii imobiliari, sunt invitați să trimită detaliile de contact până la data de 

11 aprilie 2021 ora 24h00, la următoarea adresă de e-mail: 

inlo.ueepi@europarl.europa.eu 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 România vrea să testeze trenurile cu hidrogen, spune ministrul 

Transporturilor 

România vrea să testeze trenurile cu hidrogen, fiind vorba de o tehnologie nouă și 

promițătoare, a spus ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, la o conferință pe 

teme feroviare. El a folosit și o expresie plastică pentru a descrie neîncrederea într-

un proiect care ar putea fi viabil: „când vede olteanul girafa”. Țările care stau cel 

mai bine la trenuri pe bază de hidrogen sunt Olanda, Germania, Austria și Italia. 

Toate testele din Europa au fost făcute cu trenuri Alstom. 

”Aș vrea să dezvoltăm un proiect de trenuri pe hidrogen și am avut discuții cu 

industria, dar m-aș bucura să fim <early-adopters>, ca să folosesc un termen din 

domeniul start-up-urilor de IT, adică să luăm o tehnologie în fază incipientă. Asta 

ne-ar permite să folosim bani europeni și să atingem obiectivele globale europene 

în ceea ce privește emisiile de carbon”, a spus Drulă la conferința Zilele Feroviare. 

 

”Ne-ar putea ajuta și să dezvoltăm o industrie și cred că cel mai bine, dincolo de 

strategii, vorbe și hârtii, este când o faci prin exemplu. O să folosesc o expresie: 

<când vede olteanul girafa>: când vom vedea trenul pe hidrogen, când vom merge 

cu el și vom vedea că este o tehnologie fezabilă și în operare, cred că asta va 

contribui la promovarea acestei tehnologii”, a spus ministrul. 

https://www.conferinte.clubferoviar.ro/infrastructura/
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Țările care stau cel mai bine la trenuri pe bază de hidrogen sunt Olanda, Germania, 

Austria și Italia. 

 

Olanda anunțase că va introduce trenuri pe hidrogen în provincia Groningen, 

Germania a testat încă de acum câțiva ani astfel de trenuri și va pune 14 garnituri 

în operare, iar Austria și Italia au făcut teste. 

 

Cel mai recent, regiunea franceză Bourgone-Franche-Comte a semnat un contract 

pentru a testa din 2024 aceste trenuri. 

Trenurile pe hidrogen vor rămâne de nișă, fiindcă, deși sunt ecologice și 

silențioase, sunt mult mai scumpe decât trenurile electrice. În plus, hidrogenul 

ocupă un volum mult mai mare decât dieselul și deci un tren pe hidrogen nu are o 

autonomie mare și nici nu sunt fezabile pentru viteze de peste 140 km/h. Trenurile 

pe hidrogen sunt potrivite pentru rute de până la 120 km. 

Provincia olandeză Groningen anunța în toamna lui 2020 că va introduce trenuri cu 

hidrogen pe o linie regională, după ce au fost realizate teste cu un tren Alstom, iar 

rezultatele au fost pozitive. 

 

Trenurile pe hidrogen au intrat în serviciul regulat de călători și pe o linie din 

Austria și 14 trenuri vor fi livrate până în 2022 pentru a circula în landul german 

Saxonia Inferioară. 

În noiembrie anul trecut compania italiană Ferrovie Nord Milano a comandat șase 

trenuri pe hidrogen de la Alstom pentru a circula pe cei 103 km dintre Brescia și 

Edolo, din 2023. La fel ca în Germania, aceste trenuri vor înlocui actualele trenuri 

diesel. 

 

Un domeniu neglijat grav 

 

Ministerul Transporturilor şi Infrastructurii a propus alocarea unui miliard de euro 

din Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă pentru efectuarea de reînnoiri pe 

reţeaua de cale ferată, o zonă care a fost subfinanţată. 
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Avem o strategie de dezvoltare a infrastructurii feroviare pe următorii patru ani. 

Am găsit-o realizată când am venit în minister, mie mi-a revenit doar sarcina de a o 

înainta Comisiei Europene în ianuarie şi această strategie vorbeşte de modernizare. 

Sunt prinse aceste coridoare din domeniul feroviar, chiar există aşa o expresie - 

vine coridorul, se repară şi lucrurile devin bune şi noi -, dar, din păcate, foarte lent, 

foarte scump şi pe lungimi relativ mici. Înlocuiri, acele refacţii etc., schimbări de 

traversă de şină şi restul de operaţiuni tehnice - aici vrem să alocăm un miliard de 

euro din PNRR pentru că, dacă ne uităm, această parte de reînnoire a fost 

subfinanţată. Putem să vorbim de creşteri de finanţare, să folosim cuvinte 

frumoase, dar dacă ne uităm la realitate, indiferent de ani, dacă ne uităm pe 10-15 

ani în urmă, sumele alocate pentru această zonă de reînnoire, zona care ne ţine 

reţeaua existentă la viteza actuală, sunt mult sub nevoi şi poate de ordinul a câtorva 

zeci de milioane de euro pe an. Păi, dacă am reuşi să avem un miliard de euro, să 

zicem ca impact şi în anii 2022, 3, 4, 5, 6, asta ar însemna o mică revoluţie în sine 

şi ar însemna că această reţea feroviară a noastră va merge într-o zonă de decenţă. 

Din păcate, în România, la stadiul căii ferate în momentul de faţă decenţa a devenit 

o revoluţie. Asta a fost o prioritate pentru noi şi vrem să ieşim cumva din această 

ipocrizie a scoaterii în faţă a unor proiecte majore în timp ce restul reţelei e 

prăbuşită", a afirmat Drulă. 

 

Ministrul a atras atenţia că România nu stă bine nici măcar la capitolul de material 

rulant, în condiţiile în care Autoritatea de Reformă Feroviară nu reuşeşte să 

achiziţioneze trenuri noi. 

 

"Nici pe partea de material rulant lucrurile nu stau bine. Există un plan al 

României, care este de 6-7 ani, prin care trenuri noi moderne de călători urmau să 

fie achiziţionate cu finanţare nerambursabilă din fonduri europene şi apoi folosite 

în cadrul obligaţiei serviciului public şi cumva puse la dispoziţia operatorilor, cu 

condiţii contractuale şi comerciale de îndeplinit din partea lor. Din păcate, aceste 

achiziţii nu sunt finalizate nici astăzi şi aici este o altă mare problemă care trebuie 

rezolvată. O autoritate numită - în titlu este de reformă feroviară are deja patru ani 

de existenţă.  
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Când ne uităm la reforma feroviară cu onestitate ea nu există în niciuna din 

componente şi aici ne revine să ne uităm - şi asta am făcut împreună cu colegii mei 

- la utilitatea unei instituţii atinse în niciun fel şi să luăm acele măsuri care asigură 

o reformă feroviară, adică o reformă a reţelei, o reformă a felului în care se acordă 

contracte de servciu public, care în prezent au multe, multe lipsuri. Pur şi simplu 

mai mult finanţăm plimbarea unor trenuri goale, fără condiţii şi indicatori de 

calitate, ceea ce nu ajută pe nimeni de fapt", a susţinut şeful de la Transporturi. 

 

Potrivit acestuia, PNRR prevede 5 miliarde de euro pentru investiţii în zona 

feroviară, însă propunerea va fi negociată cu Comisia Europeană. 

 

"Ne-am preocupat şi de elaborarea propunerilor pentru Planul Naţional de 

Redresare şi Rezilienţă. Şi, aici, propunerea este să avem 5 miliarde de euro pentru 

investiţii în zona feroviară. Bineînţeles, asta intră într-o negociere, merge în 

discuţii cu Comisia Europeană - chiar şi mâine avem un call la nivel tehnic pe 

această temă. Să spun noutatea pe care am gândit-o împreună cu echipa mea şi am 

discutat-o şi cu cei din minister şi cu responsabilii din infrastructură: alocarea unei 

axe financiare pentru a reînnoi infrastructura căilor ferate. Din ce am urmărit eu în 

anii trecuţi, de când am intrat în UE, ne-am concentrat foarte mult politica 

investiţională pe proiecte foarte mari cu impact pe zone mici ale reţelei feroviare. 

Dacă analizăm banii cheltuiţi la euro/proiect/km de infrastructură o să vedem că 

aceşti bani se concentrează pe zone restrânse, în principal pe un singur coridor, pe 

fostul coridor 4 Curtici-Constanţa, şi restul reţelei feroviare - cei până la 10.000 de 

km de cale ferată - a fost cumva permanent subfinanţată şi a ajuns într-o stare 

proastă. Cum ştiţi, e plin de restricţii şi de limitări de viteză în reţeaua noastră de 

căi ferate, ceea ce îndepărtează şi călătorii de acest mod de transport şi face mai 

puţin competitiv şi traficul de marfă", a menţionat Cătălin Drulă. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Pfizer a început testele clinice pentru un medicament antiviral împotriva 

COVID-19 

Compania farmaceutică Pfizer a început testele clinice pentru un medicament 

antiviral împotriva COVID-19, administrat pe cale orală şi care ar putea fi prescris 

pacienţilor la primele semne de infectare, relatează Reuters. 

Compania americană, care a produs împreună cu cea germană BioNTech primul 

vaccin anti-COVID-19 autorizat în SUA, afirmă că acest medicament candidat a 

avut în studiile de laborator o acţiune puternică împotriva virusului SARS-CoV-2. 

Medicamentul testat este un inhibitor de protează care previne replicarea virusului 

în celule. Compania Pfizer studiază de asemenea un antiviral administrat 

intravenos în teste clinice preliminare pe pacienţi COVID-19 spitalizaţi. 

Reuters mai notează că cele două tratamente studiate, cel oral şi cel intravenos, 

''pot crea o paradigmă de tratament care să completeze vaccinarea în cazurile în 

care boala totuşi survine''. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Dublul standard la alimente. Raport al Comisiei Europene: O treime din 

produsele cu ambalaje identice sau similare în întreaga UE aveau o 

compoziţie diferită 

Circa 9% din produsele prezentate ca fiind aceleaşi în întreaga Uniune Europeană 

aveau în realitate o compoziţie diferită, deși ambalajul era același, iar 22% aveau 

compoziție diferită, în timp ce ambalajul era similar, arată a doua parte a unei 

comparații de calitate realizate de Comisia Europeană la nivelul UE. Comisarul 

european responsabil s-a declarat îngrijorat de aceste rezultate. 

Studiul, care privește produsele alimentare comercializate sub aceeaşi marcă, a fost 

realizat de Centrul Comun de Cercetare, se menţionează într-un comunicat remis 

marţi de Autoritatea Naţională pentru Protecţia Consumatorilor (ANPC). 
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Scopul studiului prezentat marţi a fost să afle dacă diferenţele din compoziţia 

produselor alimentare pot fi percepute de simţurile umane, potrivit comunicatului 

ANPC. 

Raportul a constatat că diferenţele în produsele alimentare nu au urmat un model 

geografic. Rezultatele demonstrează că diferenţele senzoriale sunt clar vizibile 

acolo unde există diferenţe mari în compoziţia produsului. De exemplu, diferenţele 

semnificative în conţinutul de zahăr din cerealele pentru micul dejun pot fi 

percepute influenţând dulceaţa generală a produsului. În schimb, atunci când 

diferenţele compoziţionale erau mici, experţii nu le-au putut percepe, spre 

exemplu, variaţii mai mici ale conţinutului de grăsime din chipsurile de cartofi. În 

general, diferenţele senzoriale au fost găsite la 10 din cele 20 de produse testate, se 

precizează în comunicatul ANPC. 

În cadrul studiului s-au evaluat 1.380 de mostre din 128 de produse alimentare 

diferite, provenite din 19 state membre UE. Acest eşantion nu este, însă, 

reprezentativ pentru marea diversitate de produse alimentare de pe piaţa UE, 

notează ANPC. 

Studiul a constatat că 23% din produse aveau partea din faţă a ambalajului şi 

compoziţia identice, iar 27% dintre produse indicau, prin aspectul diferit al părţii 

din faţă a ambalajului, faptul că în diferite ţări ale UE compoziţia lor era diferită; 

9% din produsele prezentate ca fiind aceleaşi în întreaga UE aveau în realitate o 

compoziţie diferită: partea din faţă a ambalajului era identică, dar compoziţia 

produselor era diferită; alte 22 % din produse erau prezentate în mod similar, dar 

aveau o compoziţie diferită: partea din faţă a ambalajului era similară, însă 

compoziţia produselor era diferită. 

Utilizarea aceluiaşi ambalaj sau a unui ambalaj similar pentru produse cu 

compoziţie diferită nu urmăreşte un model geografic consecvent. De asemenea, 

diferenţa de compoziţie a produselor testate nu constituie neapărat o diferenţă în 

ceea ce priveşte calitatea produsului. Pe baza noii metodologii elaborate, 

autorităţile naţionale competente vor fi de acum înainte în măsură să efectueze 

analize de la caz la caz pentru a detecta practicile înşelătoare interzise în temeiul 

legislaţiei UE privind protecţia consumatorilor, se menţionează în comunicatul 

ANPC. 
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Comisarul european pentru educaţie, cultură, tineret şi sport, responsabil cu 

Centrul Comun de Cercetare al CE, Tibor Navracsics, s-a declarat îngrijorat de 

faptul că aproape o treime din produsele testate aveau o compoziţie diferită, deşi 

erau comercializate sub mărci similare. 

„Unii europeni au senzaţia că produsele alimentare de marcă pe care le cumpără 

sunt diferite, posibil inferioare, faţă de cele disponibile în alte ţări. Comisia şi-a 

invitat oamenii de ştiinţă să contribuie la evaluarea obiectivă a amplorii acestui 

fenomen pe piaţa unică. Rezultatele sunt mixte: pe de o parte, mă bucur că nu s-a 

găsit nicio dovadă a unui decalaj între est şi vest în ceea ce priveşte compoziţia 

produselor alimentare de marcă, dar, pe de altă parte, mă îngrijorează 

constatarea că până la o treime din produsele testate aveau o compoziţie clar 

diferită, deşi erau comercializate sub mărci identice sau similare”, a comentat 

oficialul european, citat în comunicatul ANPC. 

Testarea produselor din studiu s-a bazat pe o metodologie armonizată, elaborată de 

către Centrul Comun de Cercetare în cooperare cu statele membre. Această 

metodologie permite eşantionarea, testarea şi interpretarea datelor în termeni 

comparabili în întreaga UE. Toate statele membre ale UE au fost invitate să 

colecteze informaţii cu privire la compoziţia produselor alimentare selectate oferite 

pe pieţele lor. Nouăsprezece state membre ale UE au transmis informaţii cu privire 

la 113 produse de marcă şi 15 produse sub mărci proprii ale distribuitorilor. Într-o 

primă etapă, această analiză se bazează pe informaţiile care apar pe etichetele 

produselor şi pe aspectul părţii din faţă a produselor. 

În conformitate cu legislaţia UE, comercializarea unui produs ca fiind identic cu 

cel comercializat într-un alt stat membru, în pofida faptului că acesta are o 

compoziţie sau caracteristici semnificativ diferite, ar putea induce în eroare 

consumatorii în mod abuziv şi ilegal dacă acest lucru nu poate fi justificat prin 

raţiuni legitime şi obiective, se precizează în comunicatul ANPC. 

(Sursa: economedia.ro) 
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 Preşedintele SUA, Joe Biden, va participa la summitul UE prin 

videoconferinţă 

Preşedintele American, Joe Biden, se va alătura, joi, reuniunii prin videoconferinţă 

a liderilor Uniunii Europene. Anunțul a fost făcut de preşedintele Consiliului 

European, Charles Michel, în contextul în care ambele părţi fac eforturi pentru 

ameliorarea relaţiilor după cei patru ani de mandat al lui Donald Trump, relatează 

Reuters şi AFP. 

"Aştept cu nerăbdare să-i urez bun venit lui @POTUS (preşedintele SUA - n.r.) la 

reuniunea Consiliului European din această săptămână", a postat pe Twitter 

Charles Michel. 

"L-am invitat pe preşedintele SUA să se alăture întâlnirii noastre pentru a ne 

împărtăşi vederile sale privind viitoarea noastră cooperare. A venit vremea să 

reconstruim alianţa noastră transatlantică", a adăugat preşedintele Consiliului 

European. 

Liderii UE vor discuta, joi şi vineri, prin videoconferinţă, despre vaccinuri, Rusia, 

Turcia şi politica industrială. 

Joe Biden urmează să se alăture discuţiilor joi, la ora 19.45 GMT, a declarat un 

purtător de cuvânt al blocului comunitar. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Vesti proaste de la FMI. Pandemia a afectat mai mult decat se estimase 

economiile statelor lumii 

Perspectivele redresarii in urma incetinirii economiei provocate de pandemia de 

coronavirus (COVID-19) sunt nesigure si inegale, unele economii emergente si 

aproape toate tarile cu venituri scazute se confrunta cu riscul unei cresteri mai 

reduse, a avertizat marti directorul general al Fondului Monetar International, 

Kristalina Georgieva, transmite Reuters. 
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"Este timpul sa luam masuri de sprijin, astfel incat comertul sa fie din nou motorul 

cresterii economice si sa avem din nou oportunitatile care ne-au lipsit o perioada 

indelungata. Anul acesta, comertul ar putea inregistra o crestere de 8,5% si anul 

viitor, de 6,5%", a declarat seful institutiei financiare internationale la un 

eveniment online organizat de Organizatia Mondiala a Comertului (OMC). 

 

"O redresare a comertului, daca este bine gestionata, poate majora cresterea 

economiei si standardele de viata in statele in curs de dezvoltare", a afirmat 

Georgieva. 

(Sursa: ziare.com) 

 


